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P r o t o k ó ł   Nr XI/2019 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 29 listopada 2019r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1/ Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

2/ Michał Jędrys– Sekretarz Gminy Bliżyn 

3/ Beata Ozan – Skarbnik Gminy Bliżyn 

4/ Donata Wesołowska – obsługa prawna UG 

5/ Anna Kowalik – obsługa Rady 

6/ Grzegorz Jędrzejczyk – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bliżynie 

7/ Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

8/ Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Odrowążku 

9/ Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy Bliżyn 

10/ Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

11/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad X sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał podjętych na 

  ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

    a/  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

    b/ wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-2035, 

    c/ wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

    d/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora 

        Rejonowego w Skarżysku- Kamiennej na uchwałę Rady Gminy Bliżyn nr III/14/2018, 

    e/ ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków Ochotniczych Straży 

        Pożarnych w akcjach ratowniczych i szkoleniu pożarniczym, 

    f/ wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w bezpłatne użyczenie nieruchomości 

        stanowiących mienie gminne, 

    g/ uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn z organizacjami 

         pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

         publicznego na rok 2020, 

    h/ przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022, 

    i/ zmiany Uchwały Nr VI/48/2019 Rady Gminy Bliżyn z dnia 17 maja 2019 r. w sprawie 

       przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

       przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn. 

7. Rozpatrzenie skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn – podjęcie uchwały w tej sprawie. 

8. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Jedenastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził Jacek Krzepkowski 

– Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  
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Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że  

w obradach sesji uczestniczy 15 radnych na ustawowy skład Rady 15 radnych w związku  

z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Przewodniczący Rady poinformował dalej, że w świetle Rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i ustawą o samorządzie gminnym obrady Rady Gminy 

Bliżyn są transmitowane i nagrywane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad sesji.  

Poinformował dalej, że Wójt Gminy pismem z dnia 21 listopada 2019r. na podstawie  

art. 20 ust.5 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym wniósł o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/48/2019 Rady Gminy 

Bliżyn z dnia 17 maja 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn. 

Zaproponował, aby projekt tej uchwały rozpatrzyć w punkcie 6 lit.i/. 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

przygotowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy 

Bliżyn dlatego wniósł o uzupełnienie punktu 7 o podjęcie uchwały w tej sprawie. 

Innych uwag ani wniosków nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 

wniosku Wójta: 

Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały  

Nr VI/48/2019 Rady Gminy Bliżyn z dnia 17 maja 2019 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu sołectwa 

Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn w punkcie 6 lit.i/ głosowało 15 radnych, głosów przeciwko 

i wstrzymujących się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem jego wniosku: 

Za uzupełnieniem punktu 7. Rozpatrzenie skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn  

o podjęcie uchwały w tej sprawie głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących 

się – 0, w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem porządku obrad sesji łącznie  

z przyjętymi wnioskami: 

Za przyjęciem porządku obrad sesji łącznie z przyjętymi wnioskami głosowało 15 radnych, 

głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, w związku z czym porządek sesji łącznie  

z przyjętymi wnioskami został przyjęty przez Radę. 

Ad. 2 

W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad X sesji Rady Przewodniczący Rady 

wniósł o jego przyjęcie. 

Za przyjęciem protokołu z obrad X sesji Rady, która odbyła się w dniu 28 października 2019r. 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, w związku z czym protokół 

z obrad X sesji został przyjęty przez Radę. 

Ad. 3 

W punkcie 3 porządku obrad Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił 

informację o swojej pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na 

ostatniej sesji /informacje w załączeniu/. 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: brak chętnych. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania złożyli radni: 

Sławomir Młodawski 

Interpelacje 
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1/ Działając w zgodzie z art.23 pkt 1 ustawy o samorządzie gminnym, który mówi między 

innymi o stałej więzi radnego z mieszkańcami Gminy właśnie w imieniu mieszkańców 

ul.Rudowskiego, dziękuję Panu Wójtowi za pomysł i przywiezienie odzyskanych bloczków 

betonowych na chodnik łączący ul.Rudowskiego z ul.Kościuszki na wysokości Biedronki. 

Jakie kroki ma w planie Pan Wójt aby ten chodnik powstał. Czy w związku z tym jest potrzeba 

wyłonienia wykonawcy w drodze przetargu, czy też Pan Wójt widzi inny sposób na jego 

realizację i ewentualnie kiedy można byłoby to zadanie wykonać. 

2/ Zwracam się z prośbą do Pana Wójta o podjęcie wspólnych działań ze Starostwem 

Powiatowym w kierunku remontu odcinka drogi powiatowej Bliżyn-Majdów od ul.Kościuszki 

do przejazdu kolejowego. Stan nawierzchni tego odcinka ulega co roku pogorszeniu,  

a nawierzchnia asfaltowa nie była wymieniana w momencie remontu drogi od przejazdu 

kolejowego w kierunku Ubyszowa. Nadmieniam, iż chodniki przy tym odcinku drogi są dobre 

a remontowi podlegałaby nawierzchnia asfaltowa. Proszę o zabezpieczenie środków 

finansowych w budżecie Gminy na rok 2020 na powyższe zadanie. Naprawa tego odcinka 

poprawi bezpieczeństwo i komfort jazdy kierowców korzystających z tej drogi powiatowej. 

Jacek Krzepkowski  
Interpelacja dot. realizacji zadania „Budowa wodociągu w miejscowości Płaczków-

Piechotne”. 

W dniu 28.10.2019r. na sesji Rady Gminy Bliżyn złożyłem zapytanie na jakim etapie jest 

realizacja zadania „Budowa wodociągu w miejscowości Płaczków-Piechotne”. W dniu 

6.11.2019r. Wójt udzielił odpowiedzi. Pismo nr OR.0003.44.2019. Z uwagi, że nie otrzymałem 

pełnej informacji, proszę o udzielenie odpowiedzi: 

- kiedy zlecono opracowanie map do celów projektowych pod budowę wodociągu  

w miejscowości Płaczków-Piechotne (proszę podać datę), kto wykonywał zlecenie, kiedy 

wykonano zlecenie – kiedy dokumentacja wpłynęła do Urzędu Gminy (datę wpływu), ile 

zapłacono za sporządzenie dokumentacji, wskazać termin płatności. 

Z przekazanej informacji Wójta wynika, że do budżetu gminy na 2019r.wprowadzono zadanie 

pn. „Budowa wodociągu w miejscowości Płaczków- Piechotne”, opracowano dokumentację, 

oraz uzyskano pozwolenie na budowę. 

Proszę o udzielenie informacji: 

- kiedy zlecono opracowanie dokumentacji projektowej i jakiej firmie, kiedy sporządzona 

dokumentacja wpłynęła do Urzędu Gminy, koszt wykonania dokumentacji, 

- kiedy zwrócono się do Starostwa Powiatowego w Skarżysku-Kamiennej o wydanie 

pozwolenia na budowę i czy takowe pozwolenie zostało wydane, 

- kiedy dokumentacja wróciła ze Starostwa do Gminy, czy były jakieś uwagi. 

Z uwagi, że była to inwestycja ujęta w budżecie na lata 2018-2019, w tym wykazana WPF na 

lata 2018-2019, czy zadanie to zostanie wykonane w 2019r. 

- podać szacunkowy koszt wykonania wskazanej inwestycji, (roboty ziemne, budowlane – od 

miejsca włączenia się w sieć, do wskazanej w dokumentacji zabudowy). 

Z udzielonych wyjaśnień ze strony Wójta wynika, że w związku z ogłoszonym naborem na 

finansowanie zadań z zakresu budowy wodociągu i kanalizacji, gmina złożyła wniosek  

o przyznanie pomocy ze środków UE również na w/w inwestycję tj. „Budowa wodociągu  

w miejscowości Płaczków- Piechotne”. W związku z tym proszę o udzielenie informacji, kiedy 

takowy wniosek został złożony przez Urząd Gminy i do jakiej instytucji, czy wniosek został 

rozpatrzony i czy otrzymał akceptacje.  

Proszę wskazać ostateczny termin realizacji zadania. 

Aneta Smulczyńska 

Interpelacja 

Zgodnie z art.24 ust.3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2019r. 

poz.506), kieruję do Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kamiennej, za pośrednictwem 
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Wójta Gminy Bliżyn – prośbę o udrożnienie przepustu, odprowadzającego wody gruntowe. 

Przepust ten znajduje się pod drogą powiatową nr 0446T w Odrowążku, w pobliżu posesji  

nr 73. Proszę również o oczyszczenie rowów przylegających do ww. przepustu, po obu stronach 

drogi oraz o naprawienie uszkodzonej nawierzchni jezdni. Nadmieniam, iż niedrożny przepust 

powoduje zalewanie posesji mieszkańców, które znajdują się w pobliżu, co szczególnie jest 

problematyczne w okresie wiosny oraz w czasie intensywnych opadów deszczu. Natomiast  

uszkodzona nawierzchnia stwarza zagrożenie dla ruchu pojazdów oraz pieszych. Wykonanie 

powyższych prac poprawi komfort mieszkańców oraz wpłynie na poprawę bezpieczeństwa 

użytkowników przedmiotowej drogi. Mając na uwadze powyższe, uprzejmie proszę o sprawne 

podjęcie działań, zmierzających do pozytywnego rozwiązania wskazanego problemu. 

Krzysztof Olczyk 

Zapytanie 

W nawiązaniu do mojej interpelacji z dnia 17 maja 2019 roku, działając w imieniu 

mieszkańców zwracam się za Pana pośrednictwem do Wójta Gminy Bliżyn z zapytaniem czy 

w miejscowości Kucębów Dolny i Kucębów Górny zostały naprawione niesprawne hydranty 

sieci wodociągowej. Jeżeli tak to czy zgodnie z odpowiedzią na interpelację jeden z hydrantów 

został zamieniony na hydrant naziemny. 

Interpelacja 

Na podstawie art.24 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym, działając w imieniu mieszkańców 

zwracam się za Pana pośrednictwem do Wójta Gminy Bliżyn o zlecenie uzupełnienia ubytku 

nawierzchni drogi gminnej nr 309013. Jest to droga prowadząca od miejscowości Kucębów 

Dolny do miejscowości Kucębów Odcinek. Ubytek nawierzchni występuje przy skrzyżowaniu 

z drogą Kucębów Borek. Nadmieniam, że wiosną tego roku ta część drogi była miejscowo 

naprawiana, jednak wzmożony ruch samochodów ciężarowych powoduje dalsze jej niszczenie. 

Małgorzata Zep 

Interpelacje 

1/ Zwracam się do Pana Wójta Mariusza Walachni, o bezzwłoczną naprawę przepustu, który 

znajduje się przy wjeździe na teren miejsca integracji w sołectwie Bugaj. 

2/ W sprawie drogi „Bugaj pod lasem”, zwracam się do Pana Wójta o wykonanie przed zimą 

remontu w/w drogi. 

Zapytanie 

Proszę od odpowiedź na pytanie, co w sprawie uregulowania własności gruntów znajdujących 

się pod drogą „Bugaj pod lasem”, Pan Wójt zrobił przez miniony rok? 

Dorota Cukrowska, Wiesław Gregiel 

Zwracamy się z prośbą o wykonanie nakładki asfaltowej lub remontu ul.Zafabrycznej, 

ul.Henryków, Drożdżów do drogi powiatowej. Droga jest w bardzo złym stanie technicznym, 

remonty cząstkowe, które wykonywane są dość często nie dają spodziewanego efektu, posiada 

zapadliny, skruszoną nawierzchnię i dziury po sezonie zimowym. Koniecznym 

przedsięwzięciem jest również budowa chodnika w ciągu tych ulic. Budowa nowych domów, 

wzmożony ruch samochodowy powoduje zmniejszenie bezpieczeństwa dla dzieci i ludzi 

starszych, którzy poruszają się poboczem tej drogi. W związku z powyższym zwracamy się  

o pozytywne załatwienie przedstawionej sprawy. 

Szymon Mastalerz 

Interpelacja 

Proszę o wykonanie projektu budowy oświetlenia drogowego w miejscowości Sobótka przy 

posesjach 40A-40C i zwrócenie się do Zakładu Energetycznego PGE Dystrybucja S.A.  

w Skarżysku-Kam. w celu uzyskania pozwolenia na budowę oświetlenia drogowego przy tych 

posesjach oraz połączenia go z istniejącą inwestycją „budowa oświetlenia drogowego  

w miejscowości Sobótka w kierunku Mroczków-Kamionka”. Zgodnie z art.18 ustawy z dnia 

10 kwietnia 1997r. – Prawo energetyczne (Dz.U. 1997r. nr 54, poz.348 z późn.zm.). 
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Pragnę również zwrócić uwagę na fakt, że przy posesjach 40A-40C znajdują się słupy 

energetyczne, których właścicielem jest PGE Skarżysko-Kam. i na których mogłyby być 

zamontowane lampy oświetleniowe. 

Wyjaśnień na powyższe zapytania i interpelacje udzielił Wójt informując, że interpelacja 

Sławomira Młodawskiego w sprawie remontu drogi powiatowej zostanie przekazana do 

Starostwa natomiast ułożenie chodnika z bloczków betonowych łączącego ul.Rudowskiego  

z ul.Kościuszki możliwe będzie do realizacji w roku następnym. W sprawie budowy wodociągu 

w Płaczkowie została udzielona odpowiedź na poprzedniej sesji i to co było deklarowane jest 

dalej podtrzymane. Interpelacja radnej Anety Smulczyńskiej zostanie przekazana do Powiatu. 

Ubytki na drodze łączącej Kucębów Dolny z Kucębowem Górnym zostaną uzupełnione  

w ramach remontów cząstkowych w roku bieżącym. W sprawie hydrantów Wójt udzieli 

odpowiedzi na piśmie. Remont przepustu w Bugaju wymaga rozeznania i jeżeli zajdzie 

potrzeba to zostanie naprawiony. Remont drogi „Bugaj pod lasem” też może być zrealizowany 

w roku bieżącym. Przyjęcie w przyszłości drogi „Bugaj pod lasem” jako drogi gminnej to temat 

trudny ale jest wola Nadleśnictwa w Skarżysku-Kam. Jest to długa droga ale do zrobienia. Ze 

względu na duże zniszczenie i liczne ubytki na drodze ul.Zafabryczna od lasu w kierunku 

Drożdżowa konieczne jest położenie nakładki asfaltowej. W Sobótce nie ma możliwości 

montażu lamp oświetlenia drogowego na istniejących słupach ze względu na brak zgody 

Zakładu Energetycznego. 

Przed przystąpieniem do rozpatrzenia projektów uchwał Przewodniczący Rady zgłosił 

wniosek o odstąpienie od odczytywania uzasadnień i załączników do projektów uchwał. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Ad. 6 

a/ 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości odczytała 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy. Poinformowała również, że do tej uchwały zostały zgłoszone 

dwie autopoprawki przez Wójta polegające na zmianie wysokości stawki podatku od 

nieruchomości od budynków mieszkalnych lub ich części z 72 groszy na 74 grosze oraz od 

budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  

z 18zł na 17.70zł. Zmiana ta powoduje zmianę ostatniego zdania uzasadnienia gdzie najwyższy 

wzrost podatku byłby od budynków pozostałych i wynosi 35 groszy a nie 50 groszy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały łącznie ze zmianami zgłoszonymi przez Wójta. 

Dyskusja 

Sławomir Młodawski odnosząc się do propozycji zmian podatkowych na 2020 rok zwrócił 

uwagę mieszkańców obecnych na sali, przysłuchujących się obradom bądź odtwarzających  

w przyszłości przebieg sesji na ważny aspekt finansowy związany z gospodarką gminy. 

Podatek od nieruchomości jest jednym ze źródeł dochodów gminy, która to kwota jest 

podwyższana co rok o około 2%. W tym momencie stawki nie sięgają górnych stawek 

proponowanych przez Ministerstwo Finansów. Wpływy z podatku pomagają gminie 

realizować różne inwestycje. Nasi mieszkańcy, którzy są płatnikami podatku  powinni wiedzieć 

w jakim celu są one wykorzystywane.  Niestety Regionalna Izba Obrachunkowa w Kielcach  

w wystąpieniu pokontrolnym przeprowadzonym w 2018 roku stwierdziła wiele 

nieprawidłowości i uchybień przez osoby odpowiedzialne za finanse gminy. Nie był 

odprowadzany podatek z gruntów będących własnością skarbu państwa a grunty te są  

w użytkowaniu gminy, głównie są to grunty pod drogami. Brak tego naliczenia skutkuje 

zmniejszeniem na 2020 rok subwencji wyrównawczej o kwotę 1.800tys.zł. Znając tą sytuację 
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nie ma poparcia dla nowych regulacji podatkowych bo to mieszkańcy odczują podwyżkę i brak 

inwestycji, które poprawią ich jakość życia. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad zmianami wniesionymi przez Wójta do 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości: 

1/ Za przyjęciem zmiany w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości: w § 1 pkt.2 lit.a) kwotę 0,72zł zastępuje się kwotą 0,74zł głosowało  

12 radnych, 1 był przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu.  

2/ Za przyjęciem zmiany w projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości: w § 1 pkt.2 lit.b) kwotę 18,00zł zastępuje się kwotą 17,70zł głosowało  

12 radnych, 1 był przeciwko, 2 wstrzymało się od głosu. 

W związku z przyjęciem powyższych zmian Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania 

nad zmianą w uzasadnieniu do projektu uchwały: 

3/ Za przyjęciem zmiany w uzasadnieniu do projektu uchwały polegającej na zastąpieniu 

ostatniego zdania uzasadnienia o treści „Wzrost kształtuje się w granicach od 2 gr na gruntach 

pozostałych do 50 groszy dla budynków związanych z prowadzoną działalnością” na „Wzrost 

kształtuje się w granicach od 2 gr na gruntach pozostałych do 35 groszy dla budynków 

pozostałych” głosowało 12 radnych, 3 wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie z przyjętymi 

zmianami: 

Za przyjęciem uchwały łącznie z przyjętymi zmianami głosowało 12 radnych, głosów 

przeciwko – 3, głosów wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/80/2019 w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości łącznie z przyjętymi zmianami.  

b/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

na lata 2019-2035 odczytała Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/81/2019 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-2035. 

c/ 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 rok odczytała 

Beata Ozan – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/82/2019 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy na 2019 rok . 

d/ 

Projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego w Skarżysku- Kamiennej na uchwałę Rady Gminy 

Bliżyn nr III/14/2018 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. Zapoznał również  

z propozycją odpowiedzi na skargę poprzez jej oddalenie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 



7 

 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/83/2019 w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego  

w Skarżysku- Kamiennej na uchwałę Rady Gminy Bliżyn nr III/14/2018. 

e/ 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków 

Ochotniczych Straży Pożarnych w akcjach ratowniczych i szkoleniu pożarniczym odczytał 

Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja 
Małgorzata Zep zabrała głos jako radna i zarazem druh OSP Wołów. Podziękowała za 

przyjęcie jej wniosku i Panu Wójtowi za przygotowanie projektu uchwały. Od 2008 roku stawki 

nie były podnoszone. W ubiegłą niedzielę jedna ze straży została rozwiązana. Brakuje nowych 

osób chętnych do pracy w straży. Apelowała o uszanowanie i docenienie pracy strażaków, 

którzy narażają swoje zdrowie i życie biorąc udział w akcjach ratowniczych. Podniesienie 

stawek z 12zł na 15zł za udział w akcjach ratowniczych i z 8zł na 10zł za udział w szkoleniach 

pożarniczych powoduje skutki finansowe niecałe 10tys.zł w skali roku. Prosiła radnych  

o poparcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/84/2019 w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków Ochotniczych Straży Pożarnych 

w akcjach ratowniczych i szkoleniu pożarniczym.  

f/ 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe oddanie w bezpłatne użyczenie 

nieruchomości stanowiących mienie gminne odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy.  

W związku z rozwiązaniem OSP w Nowkach Sekretarz w trakcie odczytywania projektu 

uchwały zgłosił jako wniosek Wójta o wykreślenie w § 1 punktu 4 i zmianę oznaczenia 

punktów 5 i 6 na 4 i 5 oraz w uzasadnieniu do uchwały wykreślenie zapisu „w Nowkach”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja 
Jacek Krzepkowski skierował zapytanie do Radcy Prawnego, czy gmina może dysponować 

gruntem jeżeli nie jest jej właścicielem a chodzi o działkę nr 958, która jest własnością skarbu 

państwa, a mowa o niej w § 1 pkt 3 uchwały.  

Donata Wesołowska wyjaśniła, że jeżeli gmina nie jest właścicielem to nie może dysponować 

gruntem. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że gmina nie posiada do wszystkich nieruchomości tytułów 

prawnych własności i w konkretnej sytuacji właścicielem jest skarb państwa, ale działki są we 

władaniu gminy. Projekt uchwały został sprawdzony przez pracownika merytorycznego  

i wszystko jest w porządku.  

Jacek Krzepkowski zapytał o umowę, o której mowa w § 2 uchwały. Uważa, że projekt takiej 

umowy powinien być załącznikiem do uchwały. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że do kompetencji Rady należy podjęcie uchwały o użyczeniu 

nieruchomości natomiast do kompetencji organu wykonawczego czyli wójta należy zawarcie 

umowy. Inne rozwiązanie powodowałoby zakwestionowanie uchwały przez organ nadzoru. 
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Dodał, że projekt umowy nie jest dokumentem tajnym, jest konsultowany z prezesami OSP 

i został przekazany p.Krzysztofowi Jurkowi – Przewodniczącemu Komisji. 

Krzysztof Jurek zapytał o plany zagospodarowania budynku strażnicy w Nowkach oraz prosił 

aby radni mogli uczestniczyć w konsultacjach dotyczących ustalenia ostatecznego kształtu  

i warunków umowy. 

Wójt wyjaśnił, że remiza w Nowkach jest po remoncie i cały obiekt pozostaje do dyspozycji 

mieszkańców. Biorąc pod uwagę zawarcie umowy to właściwymi osobami jest urząd i prezesi 

straży, jeżeli natomiast radni mają jakieś uwagi do umowy to mogą je składać. 

Monika Gruszczyńska poinformowała, że temat ten był omawiany na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej, która przyjęła jednogłośnie wniosek, aby ostateczny projekt umowy został 

przedłożony Komisji merytorycznej czyli Budżetowej do konsultacji przed jej podpisaniem 

przez straże. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że projekt umowy zostanie przedłożony Komisji. 

Radosław Bułka zapytał o budynek remizy w Nowkach, na jakiej zasadzie będzie 

funkcjonował, czy może z radą sołecką, sołtysem będą podpisywane umowy. 

Wójt wyjaśnił, że takich umów nie będzie, obiekt pozostaje w dyspozycji mieszkańców. 

Jacek Krzepkowski zapytał, czy samoistne posiadanie powinno zostać uregulowanie aktem 

notarialnym. 

Wójt wyjaśnił, że jest bardzo dużo działek nieskomunalizowanych, które są we władaniu 

gminy. Często nie ma dokumentów żeby móc skomunalizować działki. Zapewnił, że nie ma 

żadnych obaw co do własności ponieważ władanie to także forma własności. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad wnioskiem Wójta zgłoszonym do 

projektu uchwały: 

Za przyjęciem zmiany do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

oddanie w bezpłatne użyczenie nieruchomości stanowiących mienie gminne polegającej na 

wykreśleniu w § 1 punktu 4 i zmianie numeracji punktów w § 1 – 5 i 6 na 4 i 5 oraz wykreśleniu 

w uzasadnieniu zapisu „w Nowkach,” głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętymi zmianami. 

Za przyjęciem uchwały łącznie ze zmianami głosowało 15 radnych, głosów przeciwko  

i wstrzymujących się – 0,  

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/85/2019 w sprawie wyrażenia zgody 

na bezprzetargowe oddanie w bezpłatne użyczenie nieruchomości stanowiących mienie 

gminne łącznie z przyjętymi zmianami. 

g/ 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2020 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. Odczytał również 

sprawozdanie z konsultacji projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Poinformował również, że Radzie Gminy przedłożone zostało sprawozdanie  

z konsultacji projektu uchwały, z którego wynika, że do Wójta Gminy nie wpłynęły żadne 

uwagi ani opinie na temat projektu uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/86/2019 w sprawie uchwalenia 

rocznego programu współpracy Gminy Bliżyn z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020.  
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h/ 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-

2022 odczytał Michał Jędrys – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Jedynie Komisja Oświaty, Kultury, Spraw społecznych i Socjalnych zgłosiła wniosek  

o dokonanie poprawki w załączniku do uchwały na stronie 7 liczby sołectw z „23” na „24” oraz 

dopisanie brakującego sołectwa „Pięty-Sołtyków” w przyjętej kolejności alfabetycznej. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem wniosku Komisji Oświaty, 

Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych: 

Za przyjęciem wniosku Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych  

o dokonanie poprawki w załączniku do uchwały na stronie 7 liczby sołectw z „23” na „24” oraz 

dopisanie brakującego sołectwa „Pięty-Sołtyków” w przyjętej kolejności alfabetycznej 

głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym wniosek został przyjęty przez Radę. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały łącznie  

z przyjętym wnioskiem. 

Za przyjęciem uchwały łącznie z przyjętym wnioskiem  głosowało 15 radnych, głosów 

przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/87/2019 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022 łącznie z przyjętym 

wnioskiem. 

i/ 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr VI/48/2019 Rady Gminy Bliżyn z dnia 17 maja 

2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu sołectwa Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn odczytał Michał Jędrys – 

Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/88/2019 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr VI/48/2019 Rady Gminy Bliżyn z dnia 17 maja 2019 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

sołectwa Brzeście, na obszarze gminy Bliżyn. 

Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn odczytał 

Szymon Mastalerz - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni zapoznali się ze skargą oraz 

wyjaśnieniami Wójta Gminy. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu  

25 listopada 2019r. zbadała skargę i przedstawiła stanowisko Radzie Gminy. Poinformował 

dalej, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Na sali obrad nie był obecny skarżący. 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, głosów przeciwko i wstrzymujących się – 0, 

w związku z czym Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr XI/89/2019 w sprawie rozpatrzenia 

skargi na bezczynność Wójta Gminy Bliżyn. 

 



10 

 

Ad. 8 

Informacje, komunikaty i oświadczenia: 

Krzysztof Jurek podziękował i pogratulował wszystkim zaangażowanym w remont ul. 1 Maja. 

Jacek Krzepkowski także podziękował radnym za przyjęcie do realizacji remontu drogi 

Płaczków-Pięty. 

Sławomir Młodawski nawiązał do konkursu organizowanego przez Echo Dnia na najlepszego 

radnego i takimi zostali: Małgorzata Zep, Krzysztof Jurek i Genowefa Supernat. 

Wiesław Gregiel prosił, aby zająć się dwoma zaniedbanymi grobami powstańców z 1863r. na 

cmentarzu w Wojtyniowie w ramach środków zabezpieczonych na takie cele w budżecie 

gminy.  

Małgorzata Zep podziękowała za podjęcie uchwały podnoszącej stawki ekwiwalentu dla 

strażaków natomiast odnosząc się do organizowanych plebiscytów stwierdziła, że nie należy 

przywiązywać dużej wagi bo na pewno każdy radny stara się wypełniać swój mandat jak 

najlepiej ale podziękowała za miłe słowa. 

Monika Gruszczyńska nawiązała do wypowiedzi radnego Gregla i poinformowała  

o ogłoszonym konkursie przez Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego w zakresie ochrony 

zabytków, w tym cmentarzy w ramach którego można pozyskać środki na takie cele. 

Ad. 9 

Obrady sesji trwały od godz.905 do godz.1105. 

Jedenastą sesję Rady Gminy Bliżyn w obecnej kadencji zamknął Jacek Krzepkowski – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 


